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برگزاری انتخابات در ۱۱ 
اسفند ۱402 

 تخریب اصلاح  طلبان زودتر از 
همیشه آغاز شد

 وزیر کشور گفت: ستاد انتخابات کشور 
فعالیت خود را برای برگزاری انتخابات 
1402 شروع کرده است. احمدی وحیدی 
در پاسخ به این پرسش که آیا ستاد 
انتخابات کشور برای برگزاری دوازدهمین 
دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی 
فعال شده است؟ اظهارکرد: در حال حاضر 
ستاد انتخابات کشور فعالیت خود را شروع 
کرده است و کارهای خود را با استان  ها 
برای تمهید مقدمات و برنامه  ریزی برای 
برگزاری انتخابات انجام می  دهد. وی 
ادامه داد: باید دستگاه  ها برای برگزاری 
انتخابات آماده شوند به همین منظور ستاد 
انتخابات هم کارهای مقدماتی خود را آغاز 
کرده، جلسات در حال برگزاری است و 
تعامل با استان  ها دنبال می  شود. انتخابات 
دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای 
اسلامی و ششمین دوره مجلس خبرگان 
رهبری به صورت همزمان در 11 اسفندماه 

سال آینده برگزار می  شود.
 هراس برخی از اصولگرایان از 

حضور اصلاح  طلبان
 ظاهرا بخشی از اصولگرایان هم برنامه 
خود برای تخریب اصلاح طلبان را از هفته 
قبل آغاز کرده  اند. فارس نوشت: »علی 
صوفی، فعال اصلاح  طلب و از حامیان 
یک  از  بخشی  در  انتخابات،  تحریم 
مصاحبه با شماره شنبه گذشته روزنامه 
»آرمان ملی« اظهار کرده است: »در شرایط 
کنونی جامعه ایران التهابات اجتماعی 
و سیاسی را از سر گذرانده است. این در 
حالی است که ما در عرصه بین  المللی نیز با 
چالش  های جدی مواجه شده  ایم. به همین 
دلیل یکی از رویکردهایی که می  تواند 
کشور را از چالش  ها عبور بدهد افزایش 
مشارکت مردم در انتخابات و تصمیم 
گیری  هاست. هرچه بیشتر زمینه برای 
حضور مردم در نهادهای انتخابی بیشتر 
فراهم شود شرایط برای مدیریت کشور 
بهتر خواهد شد. عقل سیاسی نیز حکم 
می  کند که حاکمیت به سمتی حرکت 
کند که زمینه را برای مشارکت بیشتر 
مردم در تصمیم گیری  ها فراهم کند. با این 
وجود به دلیل اینکه هنوز نشانه  هایی از این 
رویکرد مشاهده نمی  شود مشخص نیست 
در آینده چه اتفاقی در فضای سیاسی 
کشور رخ خواهد داد.« بر خلاف ادعای 
صوفی مبنی بر مشخص نبودن آینده؛ اما 
آینده تا این لحظه کاملا مشخص است 
و اصلاح  طلبان آنطور که خودشان ابراز 
کرده  اند؛ قصد دارند رفتار شریرانه تحریم 
انتخابات را در جریان انتخابات سال آینده 
مجلس )مجلس دوازدهم( نیز تکرار کنند! 
پیش از این و نوروز امسال بود که سعید 
حجاریان در اظهاراتی تأکید کرد که 
اصلاح  طلبان در صورتی که شورای نگهبان 
شرایط آنها را نپذیرد؛ انتخابات 1402 
را هم تحریم خواهند کرد. لذا صوفی که 
در حالت خوشبینانه از تصمیم ستادی 
رجال جریان خود باخبر نیست و در حالت 
بدبینانه هم او با علم به اینکه چپ  ها مجددا 
رفتار شریرانه خود را تکرار خواهند کرد؛ 
از هم  اکنون و با اظهارات ظاهرالصلاحی 
شبیه آنچه که در بالا مطرح کرده؛ مشغول 
زمینه  چینی برای پر زور  ترشدن حرکت 
تحریمی اصلاح  طلبان در انتخابات است. 
وبلاگ مشرق، پیش از این و قبل انتخابات 
1400 نیز بارها در یک نکته تبیینی 
تصریح کرده بود که اگرچه میزان بالای 
مشارکت در انتخابات یک امتیاز است 
لکن ملاک قوت و صحت یک انتخابات؛ 
»رعایت قانون« از سوی حاکمیت است نه 
میزان مشارکت. جهان نیوز هم نوشته بود: 
»یازدهم اسفند 1402 موعد انتخابات 
مجلس دوازدهم است. پروژه تخریب 
مجلس یازدهم چیزی نبوده است که 
به تازگی استارت خورده باشد؛ تخریب این 
مجلس از روزهای پیش از شروع به کارش 
توسط اصلاح طلبان شروع شد و با آغاز به 
کار مجلس هم تخریب  ها شدت گرفت. 
به هر میزان هم که به روزهای انتخابات 
نزدیک شویم این حملات شدیدتر خواهد 
شد. طبیعتا موعد میوه چینی تخریب  ها 
در انتخابات بعدی است. برای همین هم 
در اظهارات تازه اصلاح طلبان مشخصا 
بحث انتخابات مجلس مطرح می  شود و 
البته که به فتح بهارستان در پایان سال 
1402 دلبسته  اند. در آخرین سخنرانی 
روحانی هم که طعنه  هایی را با خود به 
همراه داشت، بحث »جاذبه صندوق 
رای« نیز مطرح شد.« بیژن مقدم، فعال 
و تحلیلگر مسائل سیاسی، درباره این 
موضوع به »فردا« گفت: »اصلاح  طلبان 
در پی هجمه  های گسترده به دولت دو 
هدف را دنبال می  کنند؛ یکی انتقام  گیری 
دیگری  و  سیاسی  تسویه  حساب  یا 
زمینه    سازی برای انتخابات سال آینده 
است. آنها به نوعی می  خواهند از شرایط 
این روزهای کشور استفاده کنند و به 
تعبیری از آب گل آلود ماهی خود را 

بگیرند.«  

  آرمان ملی – مطهره شفیعی: حاشیه در 
پی حاشیه و پرونده بر روی پرونده؛ روایتی تلخ از 
مدیریت شهری برخی اصولگرایان است! همان 
اصولگریانی که تابلوی پاکدستی در دست داشتند 
و به متهم کردن رقیب می  پرداختند؛ همان 
اصولگرایانی که خبرگزاری منتسب به آنها یعنی 
خبرگزاری »فارس« در تخریب اصلاح طلبان 
نوشته بود: »متأسفانه در شوراهای شهر و روستای 
دوره پنجم با اکثریت مطلق اصلاح  طلبان، فساد 
مالی و فساد اخلاقی رکورد زد و مردم شاهد 
انحلال سریالی شوراهای شهر و روستا در نقاط 
مختلف کشور بوده و شوراها در این دوره کارنامه 
سیاهی از خود برجای گذاشتند.« شورای شهر 
ششم در 14 مردادماه سال گذشته فعالیت 
خودش را آغاز کرد، همان شوراهای شهری که 
باید نام شورای اصولگرایان بر آن گذاشت؛ چرا که 
اکثریت آنها از این جناح بودند اما آیا عملکرد آنها 

سبب افتخار اصولگرایان شده است؟
  تعلیق حکم آقای شهردار

روز پنجشنبه با حکم دستگاه قضائی حکم 
عبدا... ارجائی، شهردار مشهد تعلیق شد و وی 
تا رسیدگی پرونده در دادگاه و صدور حکم، از 
حضور در محل کار منع شده و جزئیات جدیدی 
از این پرونده هنوز منتشر نشده است. نایب  رئیس 
شورای شهر مشهد تعلیق حکم شهردار مشهد را 
تایید کرد. موسی  الرضا حاجی  بگلو با تایید خبر 
تعلیق حکم شهردار مشهد اظهارکرد: از حکم 
قضائی در ارتباط با شهردار مشهد مطلع شدیم 
و همگی موظف به تمکین از حکم دستگاه قضا 
هستیم. سخنگوی شورای شهر مشهد بیان 
کرد: قطعا در اولین زمان ممکن نسبت به تعیین 
سرپرست شهرداری اقدام خواهیم کرد. گفتنی 
است، تعلیق شهردار مشهد به دنبال اتهاماتی که 
به 2 کارمند این شهرداری وارد شده و پرونده آنها 
در جریان است، صورت گرفته است. به گزارش 
روابط عمومی شهرداری مشهد، اتهامات وارده به 
این 2 کارمند حدود یک میلیارد و ۷00 میلیون 
تومان است! تمام کرسی  های این دوره شورای 
شهر مشهد به جناح اصولگرایان رسید. چهارده 
نفر از لیست ایران سربلند و یک نفر، غلامحسین 
صاحبی، از لیست جبهه آرمان خواهان واقع  بین به 
ششمین دوره شورای شهر مشهد راه پیدا کردند.

  شام آقای شهردار!
شهردار مشهد پیش از این هم حاشیه ساز 

بوده است. 30 آبانماه بود که اعضای شورای شهر 
مشهد در موضوعات مختلف شهری 20 سوال از 
شهردار این شهر برای پاسخگویی مطرح کردند که 
توضیحات عبدا... ارجائی، شهردار مشهد نتوانست 
آنها را قانع کند. سوال  ها شامل عدم اجرای قانون 
تبدیل وضعیت کارکنان ایثارگران  ، انتصابات 
غیرکارشناسی، عدم اهتمام ویژه به پروژه  های 
حاشیه شهر، عدم اجرای مصوبات شورای شهر 
و انعقاد پروژه های سرمایه  گذاری جدید بود، اما 
به هر حال رای شورای شهر به تغییر او نبود تا 
روز پنجشنبه دادستانی تصمیم به تعلیق حکم او 
بگیرد. تصویر غذای شهردار مشهد هم حاشیه  ساز 
بود. تصویری از غذای شهردار مشهد که شامل یک 
ظرف سالاد بود! مجید طهوریان عسکری، عضو 
هیات رئیسه شورای شهر مشهد این تصویر را در 
صفحه توئیتر خود منتشر کرد و نوشت: »آیا باورت 
میشه این شام نفر اول کلیدداری شهر بهشت، 
شهردار مشهد الرضا علیه السلام باشه!« برخی از 
کاربران فضای مجازی با اشاره به دانه برنج باقی 
مانده بر روی پشت قاشق صحت این عکس را 
زیرسوال بردند و برخی از افراد دیگر عنوان کردند 
که چه کسی با قاشق سالاد می  خورد یا چه کسی 

با سالاد دوغ می  خورد!

  استخدام اقوام با حقوق نجومی!
از سوی دیگر چندروز پیش اخباری مبنی بر 
اینکه دختر دهه هشتادی یکی از اعضای شورای 
شهر تهران حقوق 33 میلیونی از شورا دریافت 
می  کند در فضای مجازی منتشر و جنجال  های 
زیادی در این باره ایجاد شد. حتی خبرگزاری 
»فارس« هم نتوانست به توجیه این موضوع بپرازد 
و منتقدان را متهم به کارشکنی کند، بنابراین در 
صف منتقدان قرار گرفت و نوشت: »گفته می  شود 
که این خانم دانشجو است و نوع استخدامش هم 
با دبیرخانه شورای اسلامی شهر تهران به صورت 
تمام  وقت است و همچنین در آذرماه 150 ساعت 
اضافه  کاری دریافت کرده است. باید دید برای 
ویژگی امانت  داری و اعتماد به مسئول دفتر 
باید مدیریت شهری 33 میلیون تومان حقوق 
پرداخت کند؟ البته بهتر است که فیش حقوقی 
این خانم جوان در ماه  های قبل هم منتشر شود 
تا اگر ابهاماتی وجود دارد پاسخ داده شود.« البته 
دختر معدنی پور ناچار به استعفا شد. تنها دختر 
معدنی پور نبود که حاشیه  ساز شد. در هیاهوی 
انتقادات به استخدام این دختر بود که مشخص 
شد یکی دیگر از اقوام عضوی از شورای شهر تهران 
در بهشت است. بعداز انتشار خبری مبنی بر 

اینکه داماد احمد صادقی، مسئول دفتر این عضو 
است، احمد صادقی از استعفای دامادش خبر داد. 
صادقی نوشت: »بنده تصمیم به معرفی دامادم 
که فردی با تحصیلات عالیه است و جای دیگری 
مشغول به  کار بود گرفتم و طی مراحل اداری و اخذ 
استعلامات دستگاه  های نظارتی و بدون اشاره به 
مغایرت قانونی برای جذب ایشان نامبرده چند 
ماهی است که به  عنوان مسئول دفتر بنده مشغول 
کار است. در هر حال هم  اکنون بعداز اطلاع از منع 
به  کارگیری ایشان، پایان قرارداد داماد خود را به 

رئیس محترم شورا اطلاع داده شد.«
اتومبیل  از  پسر  شخصی  استفاده   

شورای شهر
حواشی شوراهای شهر به این دو مورد ختم 
نمی  شود. مانند استفاده شخصی خودرو بعد از 
انتشار تصاویری سوالی که در اذهان عمومی 
شکل گرفت این بود که چرا باید اموال شهرداری 
توسط افرادی که ارتباطی به این مجموعه ندارند 
استفاده شود و با ماشین شهرداری فرزند یکی 
از اعضای شورای شهر به تفریح بپردازد؟ پسر 
رئیس شورای شهر کرج از خودروی متعلق به 
این نهاد استفاده شخصی کرده است؛ اما پس از 
این واکنش  ها بود که رئیس شورای شهر کرج در 
صفحه اجتماعی خود نسبت به موضوع واکنش 
نشان داد و برای موضوع پیش آمده از مردم 

عذرخواهی کرد.
  اعضای برخی ازشهرهای استان البرز 

در زندانند
 آذرماه سال گذشته هم یک عضو شورای شهر 
کرج به همراه شخص دیگری که خارج از مجموعه 
شهرداری بوده به اتهام تحصیل مال نامشروع و 
ادعای اعمال نفوذ برخلاف حق و مقررات قانونی 
با دستور مقام قضائی از سوی اداره کل اطلاعات 
استان بازداشت شدند. علاوه بر این 9 دیماه رئیس 
کل دادگستری استان البرز از بازداشت شهردار 
و تمامی اعضای شورای شهر یکی از شهرهای 
شهرستان ساوجبلاغ به اتهام ارتشا خبر داد. 
2۷ آذرماه دادستان عمومی و انقلاب شهرستان 
نظرآباد از دستگیری شهردار و پنج نفر از اعضای 
شورای شهر اسبق نظرآباد خبر داد. تضییع حقوق 
بیت المال و تبانی در معاملات دولتی از اتهام این 
متهمان است. ارزش ریالی معاملات انجام شده 
توسط این متهمان حدو ۶00 میلیارد ریال برآورد 

شده است.

»آرمان ملی« اختلافات جبهه اصولگرایی برای انتخابات 1402 را بررسی می  کند:

جبهه پایداری به سمت لاریجانی می  رود؟ 
     محسن کوهکن در گفت  وگو با »آرمان ملی«:نباید بحث  های انتخاباتی را برای حذف افراد جلو ببریم

 آرمان ملی- حمید شجاعی: اختلافات درون جریانی 
میان اصولگرایان صحبت امروز و دیروز نیست چنانکه حتی 
ائتلاف شکننده آنها در انتخابات مجلس یازدهم در اسفند 98 
نیز چندان به طول نینجامید و به عبارتی تا دم درب بهارستان 
بود و پس از آن اختلاف درونی آغاز شد. چه اینکه امروز میان 
جبهه پایداری و طرفداران قالیباف اختلاف و رقابتی وجود دارد 
که به رسانه  ها نیز کشیده می  شود و هر کسی از ظن خود به این 
مساله واکنش نشان می  دهد. اما مساله مهم انتخابات 1402 
است که بازهم باید اصولگرایان به وحدت برسند و پایداری  ها 
نمی  خواهند یکبار دیگر قالیباف را محور و سرلیست قرار دهند و 
لذا گمانه  زنی  ها به سمت حرکت آنها به سوی علی لاریجانی است 

که در نوع خود قابل تامل است.
  تقابل درون جریانی اصولگرایان 

یکسال تا انتخابات مجلس دوازدهم در اسفند 1402 باقی 
است و در شرایطی که برخی جریانات سیاسی نیز هنوز تصمیمی 
در این خصوص اتخاذ نکرده  اند و طبعا فعالیتی هم ندارند در 
این میان برخی مجموعه  های درون اصولگرایی از هم اکنون 
که هنوز یکسال از عمر مجلس یازدهم باقی است درصدند تا 
فعالیت  های انتخاباتی خود را آغاز کنند تا در انتخابات پیش  رو 
نیز بتوانند سهمی از کرسی  های بهارستان را از آن خود کنند. 
لذا از همین  روست که گمانه  زنی  ها پیرامون چگونگی حضور 
اصولگرایان و آرایش و چینش آنها در انتخابات پیش  رو صورت 
می  گیرد. گرچه بسیاری از چهره  های سیاسی اصولگرا معتقدند 
که هنوز بسیار زود است که از انتخابات مجلس آینده صحبت 
شود و به کنش سیاسی جریانات بپردازیم، اما قدرمسلم در 
این میان هنوز هم نمی  توان از رقابت جبهه پایداری و طیف 

قالیباف گذشت. این نکته نیز بر کسی پوشیده نیست که امروز 
و با گذشت یکسال و نیم از روی کارآمدن دولت سیزدهم 
جبهه پایداری بیش از همه مجموعه  ها و گروه  ها در دولت 
تاثیر دارد. از همین  روست که بسیاری نحوه مواجهه قالیباف و 
هم طیفی  هایش در مجلس در قبال برخی وزرا را نیز بر همین 
اساس تحلیل می  کنند و معتقدند این نوع موضع  گیری  ها صرفا 
بر مبنای رقابت با جبهه پایداری شکل گرفته است. این در حالی 
است که به قرائت رسانه  ها؛ رسانه نواصولگرایان که به محمد باقر 
قالیباف وابسته است اخیرا از اتحاد پایداری و علی لاریجانی 
برای مجلس دوازدهم خبر داده است. نواصولگرایان معتقدند 
که جبهه پایداری حداقل در تهران هیچ فردی را ندارد که در قد 
و قواره  های سیاسی قالیباف باشد و بتواند در مقابل او بایستد. 
لذا با تمامی اختلاف نظرات دست یاری به سوی علی لاریجانی 
دراز کرده  اند. در حالی که سیری در نوع نظرات و تفکرات 
علی لاریجانی حداقل در شرایط فعلی نسبت به همه مسائل 
نشان می  دهد که او قرابتی با جبهه پایداری ندارد. هر چند که 
پایداری  چی  ها نیز روی سابقه دوستی طولانی مدت با لاریجانی 
حساب کرده و به سمت او متمایل شده  اند و برخی اعتقاد دارند 
که انتخاب دستغیب به عنوان شخص نزدیک و مورد حمایت علی 
لاریجانی به ریاست دیوان محاسبات نشان از این مساله دارد 
که جبهه پایداری تلاش دارد برای کنار رقابت با طیف قالیباف 
بازهم به سمت لاریجانی برود و با او متحد شود تا از این طریق 
بتواند خلأ چهره قدرتمند و موثر در جریان خود را بپوشاند. از 
طرفی قالیباف نیز از هم اکنون می  داند که برای انتخابات سال 
آینده کار راحتی نخواهد داشت و مشخص نیست که در لیست 
اصولگرایان در انتخابات آتی نیز مانند اسفند 98 سرلیست 

باشد. هر چند که این مناسبات صرفا برای انتخابات مجلس 
نیست و از هم اکنون برخی انتخابات 1404 را نیز برای رقابت 
با سیدابراهیم رئیسی نشانه رفته  اند. حال باید دید با انتقادات و 
حملات جسته و گریخته جبهه پایداری به قالیباف و اطرافیانش 
و نوع موضع  گیری  های آنها در مسائل مختلف علی لاریجانی 
حاضر خواهد بود که با آنها ائتلاف کند. باید منتظر ماند و دید که 

در اردوگاه اصولگرایی چه اتفاقاتی خواهد افتاد.
  زمان دعوت به خود از سوی جریان  های سیاسی 

تمام شده است
یک فعال سیاسی اصولگرا در ارتباط با تحرکات انتخاباتی 
پایداری    ها و رقابت با قالیباف اظهارداشت: من از منظری به 
مساله نگاه می  کنم که کلا فعال شدن همه جریانات سیاسی برای 
انتخابات را مفید می  دانم چرا که هر کسی در حد و وزن خود عِده 
و عده  ای دارد و اتفاقاتی که افتاده عده  ای متوجه خواهند شد 
قبل از اینکه مردم را به خود دعوت کنند باید دفاع مقبولی داشته 
باشند و نقاط قوت نظام را تبیین کنند تا به اتکای آن سطح امید 
را در مردم بالا ببرند و به هر اندازه سطح امید بالاتر برود قطعا 
میزان حضور بیشتر خواهد شد. محسن کوهکن به »آرمان ملی« 
گفت: جریانات سیاسی و گروه  ها ضمن فعال شدن سعی کنند که 
افراد را به خود دعوت نکنند چرا که اگر زمانی این شیوه جواب 
می  داد که افراد فکر و نظر خود را بیان کنند و بر مبنای آن مردم 
را به خود دعوت می  کردند امروز بعید می  دانم که این رویکرد 
جواب بدهد. وی تصریح کرد: من معتقد نیستم که اکنون 
بحث  های انتخاباتی را مشخصا به رقابت  های بین اشخاص برای 
حذف یک نفر یا افراد جلو ببریم. هر کسی هم که این مسیر را 
برود قطعا و یقینا اشتباه کرده و شناخت درستی از جامعه ندارد.
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 ما آماده 
مذاکره هستیم 

    

  در حوزه اقتصادی 
تغییر خواهیم داشت 

  وضعیت اقتصادی مطلوب نیست و این سوال مطرح 
می شود که مقصر کیست؟ جواد نیک بین، عضو کمیسیون 
فرهنگی مجلس می گوید: دعوت از سیدابراهیم رئیسی برای 
ورود به انتخابات دلیل بر این نیست که عملکردش را تائید 
می کنیم؛ ما حمایت کردیم و حمایت هم می کنیم. رئیسی 
فردی باتقوا و کاردرست و قوی است. اما نظر من این است، 
افرادی که در اجرا هستند قوی نیستند. ما در حوزه اقتصادی 
دولت تغییر خواهیم داشت، احیای برجام در وضعیت فعلی 
تاثیرگذار خواهد بود؛ برجام اجازه ورود و خروج ارز را به کشور 

خواهد داد و تحریم ها را کم می کند. 

 محمدجواد لاریجانی، تحلیلگر مسائل سیاسی گفت: 
برجام یک کج راه است و ما نباید به این کج راه دل ببندیم و 
نباید به آن دلبستگی صورت گیرد. ما امروز بهای برجام را 
پرداختیم و باید تلاش کنیم که کالای آن را دریافت کنیم و 
کالای برجام هم برای ما این است که تحریم ها باید برداشته 
شود و طرف مقابل حتی باید به خاطر تاخیر در اجرای 
تعهداتش خسارت هم پرداخت کند، بنابراین استراتژی ما 
باید این موضوع باشد. البته باید مذاکرات را ادامه دهیم ما 
مذاکرات را قطع نکرده ایم مذاکرات را طرف مقابل قطع کرده 

است و ما آماده مذاکره هستیم.

 ظاهرا قرار نیست محدودیت های فضای مجازی رفع 
شود. جلیل رحیمی جهان آبادی، نماینده مجلس گفت: 
اینترنت را هم می خواهید محدود کنید، اینستاگرام و 
واتساپ و تلگرام را هم محدود کنید. آیا می توانید کشور را 
به این شیوه اداره کنید؟ این نسل جدیدی که الان در کشور 
دارد زندگی می کند با نگاه کردن به این سیاست های ما فقط 
دارد افسوس می خورد، عصبانی می شود. من به عنوان یکی 
از 290 نماینده ای که ملت در مجلس انتخاب کرده اند فکر 
می کنم برای حل مشکلات کشور نیاز به اصلاحات اساسی در 

ساختارها، روش ها، دیدگاه ها و سیاست ها داریم.

 برای حل مشکلات نیاز به 
اصلاحات اساسی داریم 

 مذاکرات برای رفع تحریم ها در وین
رأی منفی پارلمان اروپا به تعلیق 

مذاکرات برجام
 چارلی ویمرز، نماینده سوئدی پارلمان اروپا 
پنجشنبه شب در توئیتی از رای منفی پارلمان اروپا 
به تعلیق مذاکرات برجامی خبر داد. این نماینده 
سوئدی پارلمان اروپا پنجشنبه شب و ساعاتی بعداز 
انجام رأی گیری در پارلمان اروپا در مورد مسائل 
مربوط به ایران، با ابراز نارضایتی از رأی نیاوردن 
تعلیق مذاکرات برجام نوشت: هنوز راهی طولانی در 
پیش است تا نمایندگان پارلمان اروپا برای پایان دادن 
به مذاکرات برجام رأی مثبت دهند. پارلمان اروپا در 
حالی روز پنجشنبه به تعلیق مذاکرات برجام رای 
منفی داده است که پیتر استانو، سخنگوی مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا روز دوشنبه برخلاف 
جوسازی های اخیر ضدانقلاب تصریح کرده بود که 
توافق هسته ای ایران »نمُرده« است و تلاش ها برای 
خروج از بن بست در مذاکرات برای از سرگیری 

اجرای کامل این توافق جریان دارد.
  برجام زنده است

 استانو روز دوشنبه در نشست با خبرنگاران در 
بروکسل با بیان این مطلب افزود: برجام قطعا در 
این مقطع نمُرده است و همانطور که نماینده عالی 
اتحادیه اروپا )جوزپ بورل( به صورت عمومی اعلام 
کرده ما در شرایطی قرار داریم که گفت  وگوها در 
وضعیت بن بست قرار دارد و هدف ما این است که 
تلاش کنیم از وضعیت بن بست خارج شویم. وی 
با بیان اینکه »شرایط ساده نیست«، گفت: ما به 
رایزنی ها ادامه می دهیم و در این رابطه نماینده 
عالی به طور دائم با وزیر امور خارجه ایران و سایر 
مشارکت کنندگان برجام در تماس است تا رو به جلو 
حرکت کنیم و پاسخ نهایی داشته باشیم. استانو در 
ادامه با بیان سخنان مداخله جویانه در امور داخلی 
ایران مدعی شد که حوادث اخیر اوضاع را آسان 
نکرده است.همچنین میخائیل اولیانوف، نماینده 
دائمی روسیه در سازمان های بین المللی هم روز 
یکشنبه نهایی کردن برجام را عامل کاهش تنش 
در منطقه توصیف کرده بود. نماینده دائم روسیه در 
سازمان های بین المللی در وین روز یکشنبه با انتشار 
پیام توئیتری درباره برجام نوشت: بهترین روش 
برای جلوگیری از تنش های منطقه ای نهایی کردن 
مذاکرات هسته ای ایران است. اولیانوف افزود: 
پیشرفت مذاکرات هسته ای و برجام می تواند 
تنش را کاهش دهد و راه را برای تشدید گفت وگو 
در مورد امنیت منطقه باز کند. وی تصریح کرد: 
ظاهرا کشورهای غربی برای این کار آمادگی ندارند. 
همچنین ند پرایس، سخنگوی وزارت امور خارجه 
آمریکا هم سه شنبه هفته گذشته )20 دیماه( با 
اذعان به رویکرد دوگانه دیپلماسی و فشار دولت 
بایدن به همراه شرکایش علیه جمهوری اسلامی 
ایران، در عین حال اظهارداشت که دیپلماسی در 
قبال ایران نمرده است. ند پرایس سه شنبه گذشته 
در جمع خبرنگاران در واشنگتن درباره لفاظی های 
مقامات کابینه جدید رژیم صهیونیستی و موضع 
دولت بایدن دراین خصوص گفت: آمریکا و اسرائیل 
در سطح استراتژیک مبنی بر اینکه ایران نباید 
هیچگاه به سلاح هسته ای دست یابد، کاملا با 
یکدیگر اتفاق نظر دارند و همسو هستند. سخنگوی 
وزارت خارجه دولت بایدن بیان داشت که ما به 
صراحت نظرات مخالف خود را به اسرائیل می گوییم 
و آنها نیز نظر مخالف خود را به ما اطلاع می دهند. این 
مقام آمریکایی اضافه کرد: ما معتقدیم که دیپلماسی 
همچنان موثرترین و بادوام ترین روشی است که 
به وسیله آن می شود از دسترسی ایران به سلاح 
هسته ای به صورت کامل جلوگیری کرد.سخنگوی 
وزارت خارجه آمریکا با تکرار ادعاهای مقامات 
آمریکایی در هفته ها و ماه های اخیر اظهارکرد: 
ایرانی ها به صورت مکرر به یک توافق دیپلماتیک 
پشت کرده اند. از ماه سپتامبر تاکنون بازگشت به 

برجام در تمرکز آمریکا نبوده است.
  سرنوشت توافق برای لغو تحریم ها

 امیرعبداللهیان، وزیر امورخارجه ایران همچنین 
عصر سه شنبه و در نشست خبری مشترک با »مولود 
چاوش اوغلو« همتای ترکیه ای خود درباره توافق 
برای لغو تحریم ها، گفت: برداشت ما این است که 
اگر طرف آمریکایی دست از اظهارات متناقض و 
طرح شروط جدید در قبال برجام بردارد و واقع بینانه 
رفتار کند توافق در دسترس است. وی افزود: در 
این زمینه با مقامات ترکیه گفت وگو کردیم و آقای 
چاووش اوغلو همواره این موضوع را با بنده پیگیری 
می کنند و در تماس هستند و پیام هایی تبادل 
می شود. همچنین ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت 
امورخارجه هم پیش تر درباره ادعای آمریکایی ها 
مبنی بر اینکه مذاکرات برجام از دستور کار آنها 
خارج شده است، اظهارداشت: اینکه مقامات آمریکا 
برای رژیم صهیونیستی درباره ایران گفت  وگو کند، 
رخداد جدیدی نیست و متاسفانه سیاست خارجی 
آمریکا در ارتباط با جمهوری اسلامی ایران در 
گروگان صهیونیست ها و رژیم صهیونیستی است. 
وی با یادآوری اینکه موضوع هسته ای تنها موضوع 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران نیست، 
گفت: توافق یک مسیر دوجانبه است کشوری هم 
که نقض تعهد کرده است رژیم آمریکاست کشوری 
که باید پاسخگو باشد و در مقام متهم و پاسخگویی 
توضیح بدهد دولت آمریکاست؛ سیاست جمهوری 
اسلامی ایران در موضوع هسته ای روشن است و 
در همان چارچوب عمل می کند و آمادگی جمع 
بندی مذاکرات را مبتنی بر بسته ای که ارائه شده 
است، دارد. کنعانی با بیان اینکه خطوط قرمز ایران 
در مذاکرات نیز روشن است، افزود:  دولت جمهوری 
اسلامی ایران و تیم مذاکره کننده بر مبنای خواسته 

ملت ایران عمل کرده و خواهد کرد.


